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Protokół Nr XLVI/23 
sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego 

w dniu 30 marca 2023 r. 
 
 

Na ogólny stan 17 radnych w sesji uczestniczyło 17 radnych. Sesja odbyła się w trybie 

stacjonarnym z jednoczesną możliwością udziału przy wykorzystaniu środków 

porozumiewania się na odległość. Zdalnie w sesji uczestniczyła radna Anna Szczukocka.  

W sesji obok radnych uczestniczyli także kierownicy wydziałów Starostwa Powiatowego  

we Włoszczowie, zaproszeni goście oraz przedstawiciele społeczności powiatu. Listy 

obecności w załączeniu. 
 

Podczas XLVI sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego poza radnymi głos zabrali: 

Krystyna Ciulęmba  - Kierownik Wydziału Inwestycyjnego 

Robert Ślęzak   - Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury  

     i Spraw Obywatelskich 

Norbert Gąsienic   -  Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych we Włoszczowie 

Krystyna Kabała  - Mieszkanka Powiatu Włoszczowskiego  
 

Obrady trwały od godziny 1314 do 1549. 
 

Porządek obrad 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego.  

5. Informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu i z pracy 

Zarządu w okresie między sesjami Rady Powiatu. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu 

Włoszczowskiego za 2022 rok. 

7. Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok. 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok. 

9. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego w Powiecie 

Włoszczowskim za 2022 rok. 

10. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włoszczowie  

za 2022 rok oraz efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej. 

11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023-2036, 

2) zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, 

3) współdziałania z innymi jednostkami samorządu terytorialnego w celu grupowego 

zakupu energii elektrycznej na lata 2024 i 2025, 

4) określenia zadań finansowanych w 2023 roku ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

5) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym 

się w gminnej ewidencji zabytków, 

6) przyjęcia zadań publicznych z zakresu administracji rządowej, 

7) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Powiat Włoszczowski prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości położonych w obrębie ewidencyjnym 0016 

Łachów gmina Włoszczowa wraz z prawem własności obiektów budowlanych oraz  
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w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie nieodpłatnej i nieograniczonej w czasie 

służebności gruntowej.  

12. Stanowisko w sprawie uczczenia Świętego Jana Pawła II. 

13. Wnioski i oświadczenia. 

14. Zamknięcie obrad sesji. 
 

 

Przebieg obrad 

Do punktu 1-go/ 

 

Otwarcia czterdziestej szóstej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego dokonał 

Przewodniczący p. Zbigniew Matyśkiewicz. Pan Przewodniczący przywitał wszystkich 

radnych, gości uczestniczących w obradach oraz mieszkańców powiatu oglądających sesję.  

Następnie poprosił p. Starostę o wręczenie laureatom Stypendium Sportowych Starosty 

Włoszczowskiego na 2023 rok za zasługi i osiągnięcia, które przedstawi p. Kierownik 

Wydziału Edukacji. 

Pan Robert Ślęzak poinformował, że stypendia za wysokie wyniki sportowe są przyznawane 

od 2006 roku. Dotychczas otrzymało je ogółem 41 zawodników. W bieżącym roku laureatami 

tego stypendium są: Bartłomiej Malicki, Marcel Pawlik i Mateusz Czaiński. Bartłomiej Malicki 

jest zawodnikiem Aeroklubu Kieleckiego i uczniem I LO we Włoszczowie.  

W 2022 roku zajął ósme miejsce w Ogólnopolskich Zawodach Szybowcowych i dziesiąte 

miejsce w 50-tych Szybowcowych Mistrzostwach Polski Juniorów zorganizowanych  

w Ostrowie Wielkopolskim. Kolejny stypendysta, Marcel Pawlik, to zawodnik UKS Union 

Włoszczowa i klubu Iskra OSiR Włoszczowa. Jest uczniem Techniku nr 2 w Zespole Szkół  

nr 3 we Włoszczowie. W 2022 roku zajął dziesiąte miejsce w Finale Krajowym Licealiady  

w tenisie stołowym drużynowym chłopców w Limanowej i trzecie miejsce w kategorii 

drużynowej w Finale Wojewódzkim Igrzysk Młodzieży Szkolnych w tenisie stołowym  

w Kazimierzy Wielkiej. W poprzedniej edycji tych zawodów, organizowanych w Kazimierzy 

Wielkiej w 2021 roku, uzyskał pierwsze miejsce. Trzeci spośród tegorocznych laureatów 

stypendium Mateusz Czaiński jest zawodnikiem Parafialnego Klubu Sportowego Arka 

Kluczewsko i uczniem klasy ósmej w miejscowej szkole podstawowej im. Jana Pawła II.  

W latach 2022-2023 był powoływany na konsultacje szkoleniowe kadry wojewódzkiej 

Świętokrzyskiego Związku Piłki Nożnej. Zajął drugie miejsce w rozgrywkach Świętokrzyskiej 

Ligi Trampkarzy Młodszych w rundzie jesiennej sezonu 2021-2022, a także trzecie miejsce w 

rozgrywkach Świętokrzyskiej Ligi Trampkarzy Starszych w rundzie jesiennej sezonu 2022-

2023. W latach 2021-2022 zdobył ponadto drugie miejsce w Finale Wojewódzkim LZS Mała 

Piłkarska Kadra Czeka. Poprosił p. Starostę, o wręczenie stypendiów przy udziale  

p. Wicestarosty, członków Zarządu Powiatu Włoszczowskiego i p. Przewodniczącego 

Zbigniewa Matyśkiewicza. 
 

Wręczono laureatom Stypendia Sportowe Starosty Włoszczowskiego na 2023.  
 

 

 

 

Do punktu 2-go/ 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na obecny stan 17 radnych w sesji uczestniczą wszyscy 

radni, co w świetle prawa czyni sesję zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 



3 
 

Do punktu 3-go/ 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do doręczonego porządku obrad. 

Pan Wicestarosta w imieniu grupy radnych złożył wniosek o zmianę porządku XLVI sesji 

Rady Powiatu Włoszczowskiego. Odczytał wniosek "Działając na podstawie § 23 ust. 2 i § 29 

ust. 5 pkt. 2 Statutu Powiatu Włoszczowskiego, my niżej podpisani radni, składamy wniosek 

o uzupełnienie porządku obrad XLVI sesji rady Powiatu Włoszczowskiego w zakresie 

dotyczącym wprowadzenia do porządku obrad projektu stanowiska Rady Powiatu 

Włoszczowskiego w sprawie uczczenia Świętego Jana Pawła II. Informujemy, że w całym 

kraju lokalne samorządy podejmują inicjatywę uczczenia Papieża Jana Pawła II, w związku  

z ukazywaniem się informacji medialnych, które godzą w autorytet i wizerunek naszego 

Wielkiego Rodaka. Naszym zdaniem Powiat Włoszczowski również powinien przystąpić do 

tej inicjatywy. W związku z tym wnioskujemy o wprowadzenie do porządku obrad XLVI sesji 

Rady Powiatu zgłaszanego projektu stanowiska. Projekt stanowiska załącza się do 

niniejszego wniosku." Następnie odczytał stanowisko "Stanowisko Rady Powiatu 

Włoszczowskiego z dnia 30 marca 2023 roku w sprawie uczczenia Świętego Jana Pawła II. 

Rada Powiatu Włoszczowskiego oddaje hołd Wielkiemu Rodakowi Papieżowi Janowi 

Pawłowi II, który zajmuje szczególne miejsce w historii Polski oraz całego świata. 

Niekwestionowane zasługi  i wkład Ojca Świętego w odzyskanie wolności przez naród polski 

i inne narody budzą szacunek i wdzięczność. Jego nauczanie i niezłomna postawa dodawały 

otuchy w chwilach największej próby, a także były i nadal są ważnym drogowskazem  

w kształtowaniu zasad naszego codziennego życia. Dla Polaków Jan Paweł II jest wielkim 

autorytetem, który dawał świadectwo wiary, patriotyzmu i dobroci. Rodacy nie zapomnieli  

o dorobku i zasługach Wielkiego Polaka. W wielu różnych zakątkach naszego kraju stoją 

Jego pomniki. Imię Jana Pawła II noszą ulice, place, skwery i instytucje. To wszystko jest 

dowodem uznania i pamięci. Rada Powiatu Włoszczowskiego wyraża stanowczy sprzeciw 

wobec medialnych kampanii oraz manipulacji informacją, które godzą w dobre imię Papieża 

Jana Pawła II. Osoba Ojca Świętego jest symbolem walki z totalitaryzmem i zwycięstwa 

dobra nad złem. Próby podważania autorytetu Wielkiego Polaka są działaniem uderzającym 

w naszą tożsamość narodową. Wartości, które głosił Jan Paweł II oraz Jego czyny są 

najlepszym świadectwem prawdy, ale wobec dezawuowania dokonań i nauczania Papieża, 

nie można przejść obojętnie. Dlatego z wielką satysfakcją należy przyjąć fakt, iż tak wiele 

osób reprezentujących różne środowiska stanęło w obronie Ojca Świętego i nie godzi się 

podważać należnego Mu miejsca w historii Polski i świata. Rada Powiatu Włoszczowskiego, 

w uznaniu zasług Jana Pawła II dla naszego kraju, w szczególności dla obrony wolności, 

oddaje cześć Wielkiemu Rodakowi oraz składa wyrazy szacunku i wdzięczności." Pod 

wnioskiem  

o zmianę porządku podpisali się radni: Dariusz Czechowski, Małgorzata Gusta, Łukasz 

Karpiński, Zbigniew Matyśkiewicz, Jarosław Krzyżanowski, Anna Szczukocka, Dariusz 

Mietelski, Rafał Pacanowski, Irena Orzechowska, Zbigniew Hamera i Aneta Jończyk. 

Złożył wniosek na ręce p. Przewodniczącego.   

Pan Przewodniczący poinformował, iż wskazany projekt stanowiska zostanie dopisany  

do porządku obrad jako pkt 12. Poddał pod głosowanie wniosek zaprezentowany przez  

p. Wicestarostę. 

Wniosek został przyjęty 14 głosami "za" i 3 "wstrzymującymi".  
 

Rada Powiatu 15 głosami "za" i 2 "wstrzymującymi" zatwierdziła porządek obrad  

z wprowadzoną zmianą.  
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Do punktu 4-go/ 
 

Protokół z obrad czterdziestej piątej sesji Rada Powiatu przyjęła jednogłośnie 17 głosami 

"za" nie wnosząc uwag do jego treści.  
 

Do punktu 5-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania 

uchwał Rady Powiatu i z pracy Zarządu w okresie między sesjami Rady Powiatu została 

radnym przekazana z materiałami na sesję. Zapytał, czy do informacji są pytania.  

Pan Jerzy Suliga odnosząc się do informacji Starosty z pracy Zarządu w okresie między 

sesjami poprosił o rozszerzenie informacji na temat uchwały nr 26/23 w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia miesięcznego Dyrektorowi Powiatowego Centrum Kulturalno - 

Rekreacyjnego we Włoszczowie, o rozszerzenie informacji na temat uchwały nr 27/23  

w sprawie zmiany w regulaminie organizacyjnym Starostwa Powiatowego we Włoszczowie 

oraz o rozszerzenie informacji na temat uchwały nr 30/23 w sprawie wyrażenia zgody na 

przedłużenie umowy najmu, ponieważ nie wie o jaki najem chodzi.    

Pan Starosta przypomniał, że wszystkie uchwały są publikowane w BIP. Jeżeli chodzi  

o uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Dyrektora PCK-R poinformował, że do tej 

pory wynagrodzenie p. Dyrektor wynosiło 6 200 zł brutto bez dodatku stażowego zgodnie  

z ustawą kominową jest to jedna kwota, a podniesione zostało do kwoty 7 000 zł. 

Odpowiadając na pytanie w sprawie zmiany regulaminu poinformował, że do tej pory  

w schemacie organizacyjnym funkcjonowało stanowisko ds. obsługi sprzętu powielającego. 

Każdy już umie ten sprzęt obsługiwać, więc stanowisko zmieniło nazwę na stanowisko  

ds. administracyjnych. Jeżeli chodzi o przedłużenie najmu, to jest to najem dla LGD.   
 

Do punktu 6-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie Powiatu Włoszczowskiego za 2022 rok została radnym dostarczona  

w statutowym terminie i omówiona na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do informacji  

są pytania. Na pytania odpowiadał będzie obecny na sali Zastępca Komendanta Policji.   

Pytań nie było.  
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa  

i porządku publicznego na terenie Powiatu Włoszczowskiego za 2022 rok. Informacja 

stanowi załącznik do protokołu.  
 

Do punktu 7-go/ 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy do informacji o stanie ochrony przeciwpożarowej  

w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok są pytania. Informacja była omawiana na 

posiedzeniach Komisji. Jeśli będą pytania odpowiadał będzie obecny na sali Komendant 

PSP.   

Pytań nie było.  
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" przyjęła informację o stanie ochrony 

przeciwpożarowej w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok. Informacja stanowi załącznik  

do protokołu.  
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Do punktu 8-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego  

w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok została radnym przekazana w statutowo 

obowiązującym terminie i omówiona na posiedzeniach Komisji. Zapytał, czy do informacji  

są pytania. Na pytania odpowiadała będzie obecna na sali Dyrektor Stacji  

Sanitarno - Epidemiologicznej.  

Pytań nie było.  
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok. Informacja stanowi załącznik  

do protokołu.  
 

Do punktu 9-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno – 

weterynaryjnego w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok została radnym przekazana  

w statutowo obowiązującym terminie i omówiona na posiedzeniach Komisji.  Zapytał, czy do 

informacji są pytania. Na pytania odpowiadała będzie obecna na sali Lekarz Weterynarii. 

Pytań nie było.  
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" przyjęła informacja o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno – weterynaryjnego w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok. Informacja stanowi 

załącznik do protokołu.  
 

Do punktu 10-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie we Włoszczowie za 2022 rok oraz efektów pracy organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej zostało radnym przekazane w statutowo obowiązującym terminie  

i omówione na posiedzeniach Komisji. Jeśli do sprawozdania będą pytania odpowiadała 

będzie obecna na sali Dyrektor PCPR. 

Pytań nie było.  
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" przyjęła sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włoszczowie za 2022 rok oraz efektów pracy 

organizatora rodzinnej pieczy zastępczej. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
 

Do punktu 11-go podpunktu 1-go/ 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy do projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023 – 2036 są pytania. Jeśli do 

projektu uchwały będą pytania, uwagi odpowiadała będzie p. Skarbnik.  

Pan Starosta podziękował gminie Włoszczowa, Krasocin i Kluczewsko za dofinansowanie 

zadań. Gmina Włoszczowa podjęła uchwały o dofinansowaniu dwóch zadań. Zadanie na 

ulicę Koniecpolską zostało wprowadzone w WPF-ie i na jedno z zadań w dniu wczorajszym  

z p. Burmistrzem zostało podpisane porozumienie o dofinansowaniu. Również w dniu 

wczorajszym Gmina Włoszczowa podjęła uchwałę o dofinansowaniu na kwotę ponad  

670 000 zł do zadania powiatowego na odcinek, który pozostał do zrealizowania  

w miejscowości Konieczno. Odcinek ten nie był wykonany, ponieważ gmina musiała 

wykonać kanalizację. Kanalizacja została wykonana i można to zadanie dokończyć. Będą 
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wykonywane jeszcze dwie inwestycje na terenie Gminy Kluczewsko w miejscowości 

Jakubowice oraz na terenie Gminy Krasocin w Woli Świdzińskiej. Jest to dalszy ciąg tego co 

jest wykonywane obecnie z Rządowego Funduszu Polski Ład. Zwrócił się do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej we Włoszczowie z podziękowaniami i z prośbą  

o przekazanie podziękowań dla radnych Gminy Włoszczowa.      

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu jednogłośnie 17 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVI/312/23  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 

2023 - 2036, którą załącza się do protokołu.  
 

Do punktu 11-go podpunktu 2-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

na 2023 rok został radnym przekazany w statutowo obowiązującym terminie  

i przedyskutowany na posiedzeniach Komisji. Jeśli do projektu uchwały będą jeszcze pytania 

odpowiadała będzie p. Skarbnik.   

Pan Zbigniew Krzysiek zwrócił się do p. Starosty mówiąc, że pewnie dziękował by również 

Gminie Moskorzew, gdyby sytuacja potoczyła się inaczej z inwestycją Moskorzew - 

Dzierzgów. Wszystko wskazywało na to, że zostanie wprowadzona dodatkowa kwota około 

1,2 mln zł na kontynuację budowy drogi Moskorzew - Dzierzgów. Tej kwoty nie ma. Pytał  

o to na posiedzeniu Komisji Budżetu, ale chciałby ten temat rozszerzyć. W dniu 4 stycznia 

2023 roku została podpisana umowa władz Powiatu z firmą DUKT na przebudowę drogi 

powiatowej Moskorzew - Dzierzgów. W ramach tej inwestycji zaplanowano przebudować 

odcinek 990 m za kwotę popprzetargową około 1 850 000 zł. W wyniku jego interwencji  

i wniosków do Zarządu, do Wydziału Inwestycyjnego Zarząd Powiatu podjął starania  

o zagospodarowanie pozostałej kwoty, czyli około 1,2 mln zł, na dalszą kontynuację budowy 

tej inwestycji. Z uzyskanych informacji od władz Powiatu i Wydziału Inwestycyjnego 

Starostwa Powiatowego wynikało, że uda się wykorzystać pozostałą kwotę. Odbyło się 

spotkanie w Kielcach, na którym p. Krystyna Ciulęmba pytała o tą kwestię i odpowiedź była 

pozytywna, taką uzyskał informację i był spokojny o tą inwestycję. Konieczna była jedynie 

zgoda pisemna Banku Gospodarstwa Krajowego. Na posiedzeniu Komisji Budżetu, 

Środowiska i Mienia Komunalnego na zadane przez niego pytanie odpowiedzi udzielił  

p. Wicestarosta informując, że takiej zgody nie uzyskano. Rada Powiatu na sesji w dniu  

29 grudnia przyjęła jednogłośnie budżet Powiatu na 2023 rok i w uchwale można przeczytać, 

że inwestycja ta znalazła się w kwocie 3 081 224,49 zł, z czego dofinansowanie to kwota  

3 mln zł, a wkład własny ponad 80 000 zł. Na tą chwilę fakty są następujące kwota około  

1,2 mln zł nie została wykorzystana. Zapytał, dlaczego tak niefortunnie i źle zostało 

przygotowane postępowanie przetargowe. Można było założyć większy zakres przebudowy 

odcinka, nie jak zaplanowano 990 m, a np. 1,3 km, czy 1,4 km. Poprosił o podjęcie wszelkich 

możliwych starań w celu uzyskania zgody na pełne wykorzystanie całej kwoty na inwestycję. 

P. Wicestarosta informował, że zostało przesłane pismo do Premiera w tej sprawie. Kolejną 

możliwość, którą poddał pod rozwagę w przypadku braku zgody władz rządowych,  

to wprowadzenie w 2023 roku z środków własnych dokończenia tej inwestycji na omawianym 

odcinku z dofinansowaniem środków Urzędu Gminy Moskorzew. Zabolało go ponadto, że na 

ostatnim posiedzeniu Komisji Budżetu doszło do ożywionej dyskusji pomiędzy nim, a p. 

Wicestarostą. Na jego wypowiedź o złym przygotowaniu przetargu na wcześniej 

przygotowaną inwestycję Moskorzew - Dzierzgów, gdzie użył zwrotu, że jest to 
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marnotrawienie pieniędzy, ponieważ nie można pozwolić na niewykorzystanie kwoty 1,2 mln 

zł p. Wicestarosta stanowczo wypowiedział się, że zostaną wyciągnięte konsekwencje w 

stosunku do osób, które w ten sposób będą się wyrażać publicznie, ponieważ doszły do 

niego informacje, że takie słowa w przestrzeni publicznej już padły i p. Wicestarosta dodał, 

że nie można tak mówić o rządzie i samorządzie powiatu. Zaznaczył, że w tej kwestii nie ma 

nic do rządu, ponieważ rząd środki przeznaczył w wysokości 3 mln zł, czyli 98% z tzw. 

Funduszu po pegeerowskiego i to Zarząd nie potrafi tych środków w całości wykorzystać. 

Nie wie jakich powinien używać słów w stosunku do niewykorzystanych środków. Nie wie 

również jak odebrać skierowane do niego przez p. Wicestarostę na posiedzeniu Komisji 

Budżetu słowa, czy jest to zastraszanie aby siedzieć cichutko i nic nie mówić, czy jest to 

próba cenzury tego co można mówić, a czego nie można, czy tylko należy zawsze bić brawo 

na to czy ktoś coś robi dobrze, czy źle. Poprosił, aby sobie przypomnieć poprzednią 

kadencję i wypowiedzi, że wszystko co było robione było złe, a teraz zamyka się usta nawet 

gdy w sposób kulturalny i bardzo łagodny opozycja chce się wypowiedzieć.  

Pan Starosta powiedział, że nie będzie się tłumaczył za słowa, które powiedziała  

p. Kierownik Ciulęmba, chociaż nie mówi, że powiedziała nieprawdę, ponieważ tak było 

mówione. Wyjaśnił, że Rządowy Fundusz Polski Ład rządzi się innymi prawami niż 

dotychczasowe fundusze, które były uruchamiane. W Rządowym Funduszu Polski Ład jest 

promesa wstępna, składany jest wniosek, gdzie określane jest zadanie i wartość tego 

zadania. Na omawiane zadanie została określona wartość 3 mln zł, ponieważ wiadomo jakie 

były ceny i jak one się wahały. Z wyliczeń, które uważa, że właściwie zostały wykonane 

przez Zarząd Dróg Powiatowych wynikało i jeśli dobrze pamięta było to również 

konsultowane z radnymi, że jest niebezpieczeństwo, ponieważ gdyby został zaplanowany do 

realizacji większy odcinek drogi i kwota przekraczałaby wartość 3 mln zł, to wówczas trzeba 

by było zrezygnować z inwestycji, albo kwotę, która przekraczałaby 3 mln zł dołożyć.  

Z informacji jakie zostały uzyskane i z ówczesnych cen wychodziło na to, że będzie trzeba 

mało dołożyć albo uda się zamknąć w tej kwocie jeżeli określony zostanie odcinek 990 m i 

tak zostało określone i przedstawione na komisji. W przetargu wyszło taniej o kwotę 1,2 mln 

zł. W tym okresie dochodziło do zmiany przepisów i to co mówiła p. Kierownik Ciulęmba to 

tak było, ponieważ pracownik BGK powiedział, że prawdopodobnie przepisy się zmieniają. 

Czytał to z p. Skarbnik i trochę inaczej to interpretowali, osobiście dzwonił jeszcze do  

p. Książka, który jest opiekunem na nasz teren i powiedział, żeby taki wniosek złożyć. 

Wniosek został złożony, ale niepokój zrodził się już w momencie, kiedy we wniosku pojawiło 

się pytanie, czy będzie ten sam wykonawca, czy inny. Osoby znające ustawę o 

zamówieniach publicznych wiedzą, że jeżeli jest już jedno rozstrzygnięcie przetargowe, to na 

drugie musi być kolejne postępowanie. Powinno więc zostać zaznaczone, że nie wiadomo, 

że trzeba zrobić kolejne postępowanie, ponieważ nie jest to zlecane temu samemu 

wykonawcy, tylko temu, który wygra przetarg. Kiedy nie dało się tego zaznaczyć został 

wykonany telefon do p. Książka, który miał się skontaktować ze swoimi przełożonymi w tej 

kwestii. Nie czekając na odpowiedź wniosek został wysłany do BGK i zostało również 

wysłane pismo do Premiera. Pismo do Premiera zostało wysłane, ponieważ dochodziły 

informacje, że Powiat Włoszczowski nie jest jedynym samorządem, który spotkał się z takim 

problemem. Jest w kontakcie ze Starostą Staszowskim, gdzie sytuacja jest taka sama. Na 

dzień dzisiejszy w aplikacji do obsługi jest tylko informacja, którą p. Skarbnik 

prawdopodobnie przekazała p. Krzyśkowi. Podczas spotkania z p. Wojewodą rozmawiał 

również z posłami w tym temacie, w spotkaniu uczestniczył również p. Wójt Tadeusz 

Piekarski, p. Burmistrz Grzegorz Dziubek. Rozmawiał z obecnymi na spotkaniu posłami na 

ten temat, aby rozmawiali z Prezesem Rady Ministrów, żeby coś w tej sprawie zrobić. Zwrócił 
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się do p. Krzyśka mówiąc, że jeżeli okaże się, że jest możliwość rozszerzenia zadania, to 

wszystko jest gotowe i zadanie zostanie rozszerzone. Takie są jednak przepisy i nie da się 

tego przeskoczyć.                 

Pani Krystyna Ciulęmba dodała, że taką informację od przedstawiciela banku BGK uzyskała 

dwukrotnie. Pierwszy raz zobowiązała się na spotkaniu informacyjnym o to zapytać  

i odpowiedź była, że taka możliwość istnieje. Podczas kolejnej rozmowy, nie pamięta w tym 

momencie, czy było to kolejne spotkanie, czy rozmowa telefoniczna, ale p. Książka po raz 

kolejny potwierdził, że można w takiej sytuacji wnioskować o przywrócenie kwoty z promesy 

wstępnej i rozpocząć kolejne postępowanie. Dalej sytuacja wyglądała już tak jak przedstawił 

p. Starosta, że w momencie kiedy została podjęta próba zmiany w aplikacji był z tym 

problem. Potwierdziła stanowisko BGK, które było na początku, że taka możliwość istnieje  

i dlatego taka informacja została przekazana. Przykre jest to, że póki co nie ma możliwości, 

aby to zadanie kontynuować, ale zgodnie z przepisami tak to wygląda.      

Pan Wicestarosta powiedział, że nie chce nikomu zamykać ust, a wręcz przeciwnie żeby  

z ust wypływała prawda, a nie manipulacja, więc z pełną odpowiedzialnością powtórzył, że 

nie można mówić o marnotrawieniu pieniędzy przez Zarząd lub Radę Powiatu, jeżeli nie ma 

się 100% pewności co do tego. I będzie się tego trzymał od początku do końca. Zaznaczył, 

że nie mówił o mieszkańcach, ponieważ to właśnie mieszkańcy Gminy Moskorzew są 

manipulowani i wprowadzani w błąd przez osoby publiczne. Odniósł się do pytania  

z posiedzenia Komisji Budżetu na temat dyskutowanej inwestycji. Przewodniczący Komisji 

Budżetu pytał na posiedzeniu Komisji kto kosztorysował ten odcinek, czy kosztorys został 

wykonany ponad miarę. Dokumentacja była, ale ceny aktualizował Dyrektor ZDP dlatego 

poprosił p. Dyrektora o odniesienie się do tej kwestii. Dodał, że na to zadanie wpłynęły trzy 

oferty. Najtańszą zaproponowała lokalna firma, która wygrała to postępowanie i z całego 

zadania zostały oszczędności w kwocie 1,2 mln zł. Zwrócił uwagę na postępowanie 

przetargowe na zadanie w Koniecznie, gdzie kosztorysowo zadanie wynosiło około  

4,9 mln zł. Wystąpiono o dofinansowanie do p. Wojewody, które było na poziomie 60%.  

Po podpisaniu z p. Wojewodą umów, po przetargu okazało się, że kwota na realizację 

zadania to 3,3 mln zł, czyli oszczędności to wartość około 1,5 mln zł i też można powiedzieć,  

że środki nie są wykorzystywane. Kiedy podpisywana jest pierwsza umowa, to po przetargu 

jest ona aneksowana jeżeli wartość zadania jest niższa, a jeżeli jest wyższa, to należy 

zabezpieczyć większe środki własne. Zwrócił uwagę, że jeżeli chodzi o długość zadania 

Moskorzew - Dzierzgów, to nie była ona ujęta we wniosku do Polskiego Ładu, było 

wprowadzone zadanie przebudowy drogi na odcinku Moskorzew - Dzierzgów. Zamysł był, 

aby wykonać jak najdłuższy odcinek, p. Krzysiek też był przy rozmowach z p. Wójtem, aby 

środki maksymalnie wykorzystać. Stało się jednak inaczej, ale tak jak powiedział p. Starosta 

będzie robione wszystko, aby zabiegać o te pieniądze jeżeli będzie tylko taka możliwość.        

Pan Norbert Gąsieniec odnosząc się do kosztorysu zadania potwierdził, że kosztorys na ten 

odcinek o długości 990 m oscylował w granicy 3 mln zł. Była świadomość tego, że jeżeli 

zamkniemy się kilometrażem we wniosku, to już nie da się tego odwrócić, natomiast liczono 

na to, że w przypadku oszczędności będzie możliwe rozszerzenie zadania. Kosztorysy, które 

są przygotowywane i składane z wnioskiem są przygotowywane po cenach katalogowych, 

ponieważ takie są wytyczne. Nie można wykonać własnego szacunku licząc, że będzie 

taniej. Ceny w ówczesnym okresie zwyżkowały, czego przykładem jest droga w Kuczkowie, 

gdzie były trzy przetargi i ceny były powyżej kosztorysu inwestorskiego, który był 

opracowywany na tych samych zasadach. Jeżeli będzie możliwość, to Zarząd z pewnością 

podejmie rękawicę i będzie dalej kontynuował próby uzyskania tych środków.          

Pan Wicestarosta zwrócił uwagę, że Zarząd Powiatu swoimi działaniami doprowadza do 
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tego, że wspólnie z gminami jest realizowana ogromna ilość inwestycji. Jeżeli w dniu 

dzisiejszym zostaną podjęte uchwały w sprawie zmian w WPF i budżecie, to wydatki 

majątkowe  

i inwestycyjne przekroczą kwotę 60 mln zł. Ogromna pula w tym, to wspólne działania 

sześciu gmin, powiatu włoszczowskiego i środków zewnętrznych. Robionych jest wiele dróg  

i są podejmowane działania, aby zewnętrznych środków pozyskać jak najwięcej przy dobrej 

współpracy z włodarzami gmin. Samorządy lokalne, powiat i sześć gmin, powinny się 

wspierać, ponieważ to wszystko służy mieszkańcom i gościom odwiedzającym Powiat 

Włoszczowski.        

Pan Zbigniew Krzysiek zwrócił się do p. Wicestarosty mówiąc, że pięknie ujął jeden powiat  

i sześć gmin. Nie widzi jednak Gminy Radków ani w budżecie Powiatu, ani nie dopatrzył się 

w tej chwili w zmianach. Wie, że p. Wicestarosta w dniu wczorajszym był na sesji Rady 

Gminy, zapytał, czy w najbliższym czasie można się spodziewać, że w tej zapomnianej 

gminie też się coś wydarzy. Skromne są również nakłady na Gminę Moskorzew w stosunku 

do innych gmin. Zdaje sobie sprawę, że są to małe gminy i pewne proporcje muszą być 

zachowane, że dofinansowanie ze strony tych gmin może być trochę mniejsze, ale zawsze 

podejmowane są starania aby ono było. Jeszcze raz upomniał się o Gminę Radków.         

Pan Starosta odnosząc się do wypowiedzi p. Krzyśka powiedział, że współpraca z p. Wójtem 

Gminy Radków jest bardzo dobra pomimo, że być może w budżecie Powiatu tego nie widać. 

Tłumaczył to na spotkaniu z radnymi Gminy Krasocin. To Wójt Radkowa, jako jedyny 

włodarz z sześciu gmin, złożył wniosek na drogi powiatowe i to w budżecie Gminy Radków 

jest to zadanie, a w budżecie Powiatu jest tylko jako pomoc Gminie Radków w wykonaniu 

tego zadania. Ustalone zostało z p. Wójtem, że jeżeli złoży wniosek, to Powiat przeznaczy 

środki na wkład własny i tak się stało. Zadania realizowane są na miarę możliwości i tego 

jaka jest dokumentacja. Chciałby, aby na terenie Gminy Radków zostało wykonanych więcej 

dróg, ale nie są poregulowane pasy drogowe. Zwrócił uwagę ile pieniędzy jest 

przeznaczonych w budżecie, w WPF na regulację pasów drogowych. Inwestycje z ostatniego 

rozdania, o których mówił wcześniej, to cztery drogi o łącznej wartości ponad 24 mln zł, gdzie 

dofinansowanie stanowi kwotę ponad 14 mln zł. Odbywały się spotkania z Wójtami  

i p. Burmistrzem, ponieważ żeby można było pozyskać środki i je wykorzystać należy mieć 

wkład własny. Do wspomnianych czterech zadań potrzebny był wkład własny w kwocie 

ponad 9 mln zł. Dzięki temu, że radni gminni i włodarze z trzech gmin zrozumieli, że będą to 

drogi wykonywane na ich terenie można te zadania wykonać i w tym momencie wkład 

własny Powiatu to około 4 mln zł. Realizowanych jest dużo zapomnianych dróg jak  

np. w Jeżowicach, czy droga w Woli Wiśniowej która prowadzi do drogi wojewódzkiej na 

Jędrzejów. Złożony jest także wniosek na drogę do Woli Wiśniowej i inne wnioski, o których 

pewnie powie p. Wicestarosta, ponieważ w dniu wczorajszym przekazywał tą informację na 

sesji Rady Gminy w Radkowie. Zwracana jest uwaga, gdzie jest dokumentacja i gdzie można 

wnioski składać. Przygotowywana jest obecnie dokumentacja na realizację przejść dla 

pieszych, w tej kwestii wypowiedzieć się może p. Dyrektor Gąsieniec albo p. Kierownik 

Ciulęmba. Jest także zamiar wykonania chodnika w Woli Wiśniowej, ale wszystko zależy 

m.in. od tego gdzie jest dokumentacja.   

Pan Wicestarosta potwierdził, że w dniu wczorajszym na zaproszenie p. Przewodniczącego 

Rady Gminy w Radkowie uczestniczył w sesji. Jednym z punktów była współpraca  

z Powiatem Włoszczowskim w zakresie inwestycji. Poinformował Radę, że zostały złożone 

dwa wnioski na remonty do Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na Gminę Radków 

oczywiście po uzgodnieniu z radnymi i p. Wójtem. Jeden wniosek na kwotę ponad 2,5 mln zł 

na remont odcinka drogi Kwilina - Świerków tj. ponad 1,5 km oraz odcinek Radków - Radków 
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młyn. W ubiegłym roku dzięki Funduszowi Polski Ład zrealizowane zostało zadanie od 

Radkowa w stronę młyna i do młyna zabrakło 540 m i wniosek na ten odcinek został złożony. 

Kosztorysowo tj. kwota około 600 000 zł, czyli łącznie zadanie jest na kwotę ponad 3 mln zł. 

Poprosił w dniu wczorajszym Radę Gminy Radków o współfinansowanie tych inwestycji w 

wysokości 50% wkładu własnego. P. Wójt powiedział, że jak tylko będą środki, to Powiat 

może liczyć na 50% wkład Gminy. Jeżeli chodzi o rok ubiegły, to na terenie Gminy Radków 

wyremontowano ponad 4 km dróg, natomiast w bieżącym roku jeżeli się uda, będą kolejne 2 

km. Jeżeli chodzi o Wolę Wiśniową, to jest dokumentacja na modernizację drogi, która 

prowadzi do miejscowości Ludwinów. W poniedziałek mija termin na składanie wniosków do 

Funduszu Rozwoju Dróg na ścieżki pieszo - rowerowe, ciągi piesze, zatoki autobusowe, 

przejścia dla pieszych. Na spotkaniu w Woli Wiśniowej mieszkańcy wnioskowali, aby 

wyremontować odcinek starego, betonowego, kwadratowego chodnika, który znajduje się 

jadąc do Konieczna po lewej stronie w stronę przepompowni. Oprócz tego w ubiegłym roku 

złożony został wniosek do p. Marszałka do PROW-u na przebudowę drogi od Woli Wiśniowej 

do drogi nr 784, czyli drogi wojewódzkiej, gdzie Powiat nabył grunt  

i uregulowany został pas drogowy. Pula dofinansowania stanowi 66,6%. Rozstrzygnięcia 

jeszcze nie było. To nie są ostatnie wnioski. Są podejmowane starania, aby wykonywać jak 

najwięcej dokumentacji. W dniu dzisiejszym podpisana została umowa na kwotę 17 000 zł na 

regulowanie pasa drogowego od miejscowości Żelisławice do Czarncy. Na zakończenie 

odniósł się do swojej wcześniejszej wypowiedzi, w której mówił o wydatkach inwestycyjnych i 

sprostował, że jest to kwota nie ponad 60 mln zł, a 53 mln zł.   

Pan Przewodniczący odnosząc się do toczącej się dyskusji zwrócił uwagę, że na podstawie 

pięciu analizowanych odcinków kilometr drogi według ofert wykonawczych kształtuje się  

w Powiecie następująco: 6 034 000 zł rozbudowa ulicy Koniecpolskiej (realizacja 841 m), 

rozbudowa drogi powiatowej Januszewice - Komorniki 3 989 000 zł, przebudowa drogi 

Konieczno - Modrzewie 3,3 mln zł (realizacja 1085 m), rozbudowa drogi powiatowej w Woli 

Świdzińskiej 4 591 000 zł (realizacja 1,3 km), w Kuczkowie 4,8 mln zł (realizacja  

około 950 m). Taka jest rozpiętość jeżeli chodzi o powykonawcze skutki przeprowadzonych 

postępowań. Natomiast jeżeli miałby się odnieść do pierwotnej oferty złożonej w ramach 

firm, które się angażowały w wykonanie, czy też składały oferty, to kilometr drogi  

w Kuczkowie kosztował się na poziomie 6,5 mln zł w pierwszej wersji. Rozpiętość jest 

potężna i prawie sięga dwukrotności. Wycena kilometra drogi w zależności od tego, gdzie to 

jest realizowane ma potężną rozpiętość cenową już w składanych ofertach  

w ramach wykonania.     

Pan Sławomir Owczarek nie bardzo wie, co wypowiedź p. Przewodniczącego na temat ceny 

kilometra drogi miała rozjaśnić. Cena jest zależna przede wszystkim od zakresu prac  

i przedmiaru jaki jest do wykonania na kilometrze oraz od momentu ogłoszenia przetargu. 

Nie da się porównać kilometra drogi w miejscowości X do kilometra drogi w miejscowości  

Y jeżeli zakres jest różny. Jeżeli zakres jest podobny, czy zbliżony, to wówczas można 

mówić o jakimkolwiek porównaniu. Można sobie kupić mercedesa klasy A i mercedesa klasy 

S, jeden i drugi niby mercedes.     

Pan Przewodniczący odnosząc się do wypowiedzi p. Owczarka powiedział, że nie wie, czy to 

cokolwiek wyjaśnia, ale pokazał lokalizację wykonywanych inwestycji po to by mieć jakiś 

poziom odniesienia. Właśnie zakres czynności oraz gdzie zadanie jest wykonywane i co 

wymaga przebudowy ma bezpośrednie przełożenie na skutki finansowe. Chciałby, aby to tak 

zostało odebrane.   

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

uchwałę w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok. 
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Rada Powiatu 15 głosami "za" i 1 "wstrzymującym" podjęła uchwałę Nr XLVI/313/23  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, którą załącza się do protokołu.  

W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny. 
 

Do punktu 11-go podpunktu 3-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie współdziałania z innymi 

jednostkami samorządu terytorialnego w celu grupowego zakupu energii elektrycznej na lata 

2024 i 2025 radni otrzymali w statutowo obowiązującym terminie. Jeżeli do projektu uchwały 

będą pytania odpowiadała będzie Kierownik Wydziału Administracyjno - Gospodarczego. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu 15 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVI/314/23 w sprawie współdziałania  

z innymi jednostkami samorządu terytorialnego w celu grupowego zakupu energii 

elektrycznej na lata 2024 i 2025, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie 

uczestniczyło dwóch radnych. 
 

Do punktu 11-go podpunktu 4-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia zadań 

finansowanych w 2023 roku ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych został radnym przekazany z pozostałymi materiałami na sesję. Jeżeli do 

projektu uchwały będą pytania odpowiadała będzie Dyrektor PCPR. 

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu 16 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVI/315/23 w sprawie określenia zadań 

finansowanych w 2023 roku ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył jeden 

radny. 
 

Do punktu 11-go podpunktu 5-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków 

radni otrzymali w statutowo obowiązującym terminie. Jeżeli do projektu uchwały będą 

pytania odpowiadał będzie Kierownik Wydziału Edukacji. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu 16 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVI/316/23 w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków, 

którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny. 
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Do punktu 11-go podpunktu 6-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia zadań 

publicznych z zakresu administracji rządowej został radnym przekazany w statutowo 

obowiązującym terminie. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. 

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu 16 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVI/317/23 w sprawie przyjęcia zadań 

publicznych z zakresu administracji rządowej, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu 

nie uczestniczył jeden radny. 
 

Do punktu 11-go podpunktu 7-go/ 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie przez Powiat Włoszczowski prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości położonych w obrębie ewidencyjnym 0016 Łachów gmina Włoszczowa wraz z 

prawem własności obiektów budowlanych oraz w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

nieodpłatnej i nieograniczonej w czasie służebności gruntowej radni otrzymali z materiałami 

na dzisiejszą sesję. Jeżeli do projektu uchwały będą pytania odpowiadała będzie  

Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu 16 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVI/318/23 w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne nabycie przez Powiat Włoszczowski prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości położonych w obrębie ewidencyjnym 0016 Łachów gmina Włoszczowa wraz z 

prawem własności obiektów budowlanych oraz w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

nieodpłatnej i nieograniczonej w czasie służebności gruntowej, którą załącza się do 

protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny. 
 

Do punktu 12-go/ 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do stanowiska w sprawie uczczenia Świętego 

Jana Pawła II. 

Pan Jerzy Suliga powiedział, że nie ma pytań i zagłosuje za przyjęciem zaproponowanego 

przez grupę radnych stanowiska, ale jeżeli p. Przewodniczący pozwoli to chciałby się 

podzielić swoją krótką refleksją w tym temacie. Dla niego jako dla katolika jest rzeczą 

zupełnie niepojętą, że on słaby i grzeszny człowiek ma dzisiaj głosować, podejmować 

stanowisko, czy uchwałę w obronie świętego, do którego tak często zwraca się po wsparcie. 

Świat chyba zupełnie stanął już na głowie, a może to nie świat może to tylko Polacy, którzy 

od dawna dawali i wciąż dają przyzwolenie na opluwanie i niszczenie wszelkich autorytetów. 

Dziś można drwić z prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, można naśmiewać się z premiera, 

można obrzucać jajkami ministra i rzekomo jest to dowód odwagi, a nie braku wychowania, 

kultury, czy szacunku. My również zamiast ze sobą rozmawiać, szukać porozumienia, 

współpracy z byle powodu skaczemy sobie do gardeł nie przebierając w słowach. Polacy  

są narodem skłóconym, podzielonym, wrogo do siebie nastawionym i widać to nie tylko w 

życiu politycznym, ale także społecznym i co najgorsze w życiu rodzinnym. Zapytał, czy 
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takiej postawy oczekiwał Jan Paweł II, którego dzisiaj tak zażarcie bronimy, jedni z potrzeby 

serca inni, bo może coś można na tym zyskać. Myśli, że patrzy On dzisiaj na swoich 

rodaków z góry z pewnym politowaniem i gdyby mógł przemówić, to przemówiłby słowami, 

które Pan Jezus skierował do niewiast podczas swojej drogi krzyżowej i powiedziałby nie 

płaczcie nade mną płaczcie raczej nad sobą i swoimi dziećmi. Przeprosił za może zbyt 

moralizatorski ton wypowiedzi, ale czuł, że powinien to powiedzieć. 

Pan Zbigniew Krzysiek powiedział, że trudno coś powiedzieć po przedmówcy, ponieważ 

piękne słowa wygłosił, ale chciałby się również odnieść do tej sytuacji. Uważa, że jesteśmy 

za mali żeby podejmować takie stanowiska. Nie weźmie udziału w głosowaniu. Jest 

człowiekiem lewicy, zawsze był wierzący, zawsze był praktykujący, ma wielu przyjaciół wśród 

księży, a może u góry też, ponieważ w chwilach trudnych dla niego udało mu się przeżyć. 

Nie będzie głosował. 
 

Rada Powiatu 14 głosami "za" przyjęła stanowisko w sprawie uczczenia Świętego Jana  

Pawła II, które załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczyło trzech radnych. 
 

Do punktu 13-go/ 

 

Pan Przewodniczący przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych w terminie 

do 30 kwietnia 2023 roku. Poinformował, że kolejna sesja planowana jest w drugiej dekadzie 

maja, chyba że sytuacja ekonomiczna, głównie przypływ środków, bądź inne sprawy 

wymuszą wcześniejszą organizację.  

Pan Starosta poinformował, że zostały otwarte oferty na budowę II etapu obwodnicy  

i najniższa opiewa na kwotę 60 mln zł, a najwyższa prawie 64,5 mln zł. Z informacji jaką 

uzyskał od Dyrektora Świętokrzyskiego Zarządu Dróg obecnie jest etap sprawdzania 

dokumentacji. Wie, że są różne głosy, że środków nie wystarczy, że nie są zabezpieczone, 

ale można być spokojnym, ponieważ pieniądze są zabezpieczone. Uchwałą Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w WPF-ie została zabezpieczona kwota 86 mln zł, czyli 

każda złożona oferta mieści się w zabezpieczonych środkach. Przypomniał, że zadanie 

będzie realizowane metodą zaprojektuj - wybuduj. W WPF-ie realizacja zadania 

zaplanowana została do 2026 roku. Okres ten oczywiście może się skrócić, ale może się 

również wydłużyć, jest to zależne od tego jak przejdzie projektowanie i realizacja inwestycji.  

Pan Jerzy Suliga powiedział, że ponieważ w porządku sesji nie ma punktu interpelacje, więc 

na ręce p. Przewodniczącego złożył interpelację, w której zadał dwa pytania. Zapytał, ile 

kosztowała i z jakich środków została sfinansowana impreza okolicznościowa dla Kół 

Gospodyń Wiejskich z terenu Powiatu Włoszczowskiego. Pyta nie dlatego, że jest przeciwny 

organizacji takich imprez, ale dlatego, że pamięta jak poprzednia p. Dyrektor nie mogła 

organizować wycieczek krajoznawczo - turystycznych, ponieważ nie wpisywało się to  

w Statut PCK-R. Zapytał, czy impreza z alkoholem wpisuje się w Statut, czy nie. Następnie 

zapytał, dlaczego tegoroczny Dzień Kobiet odbył się w Rezydencji Tara, a nie na obiektach 

PCK-R tak jak to bywało wcześniej. Na zadane w interpelacji pytania poczeka na odpowiedź 

pisemną.    

Pan Starosta odnosząc się do wypowiedzi p. Suligi wyjaśnił, że jeżeli chodzi o wpisywanie 

się i niewpisywanie się w kulturę i turystykę, to wówczas było tak, że faktycznie jednostka nie 

była biurem turystycznym. Biura takie są we Włoszczowie i one mogły te zadania 

wykonywać, a z informacji, które do niego napływały i do ówczesnej p. Dyrektor wynikało, że 

biura turystyczne mają o to pretensje, twierdząc że trzeba się zarejestrować, aby 

organizować takie wyjazdy. Odnosząc się do pytania w sprawie Dnia Kobiet poinformował, 

że uroczystość odbyła się w Rezydencji Tara, ponieważ są tam lepsze warunki, a kwota jaka 
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była wydatkowana na tą uroczystość nie jest kwotą większą niż ta jaką trzeba by było wydać 

gdyby uroczystość była organizowana w PCK-R. Nie były to duże środki, ponieważ część 

zakupów sfinansowana została z środków własnych, prywatnych. Odpowiedź w tym zakresie 

zostanie przekazana na piśmie.      

Pan Wicestarosta uzupełniając wypowiedź p. Starosty w zakresie choinki dla Kół Gospodyń 

Wiejskich poinformował, że każdy z zaproszonych gości uiszczał opłatę w wysokości 50 zł 

od osoby na poczet organizacji uroczystości, jeżeli chodzi o pozostałe koszty zostanie 

przygotowana pisemna odpowiedź.   

Pan Paweł Strączyński poruszył temat, który był już omawiany na jednej z poprzednich sesji 

2-3 miesiące temu, a chodzi o stanowisko w sprawie podjętej uchwały w sprawie LGBT. Na 

stronie Rzecznika Praw Obywatelskich w dniu 13 lutego 2023 roku ukazał się kolejny apel do 

powiatów i samorządów gminnych o wycofanie podjętych uchwał dyskryminujących osoby 

LGBT w poszczególnych środowiskach. Wie, że p. Starosta odpowiadał na pisma Rzecznika 

Praw Obywatelskich. Dotarł do pisma, które p. Starosta skierował w grudniu 2022 roku  

z kolejnym stanowiskiem, iż nie zamierza wycofać tej uchwały. Uważa, że jest to bardzo 

ważny temat z kilku powodów. Pierwszym powodem są aspekty prawne, które porusza 

Rzecznik Praw Obywatelskich powołując się głównie na wyrok Naczelnego Sądu 

Administracyjnego stwierdzając, że uchwały są podjęte niezgodnie z prawem i nie mają 

odpowiedniej podstawy prawnej. Na tym stanowisku stoi również Rzecznik Praw 

Obywatelskich niezależnie od tego, czy uchwały są aktami prawa miejscowego, czy są to 

stanowiska. P. Starosta odpowiada, że podjęta uchwała nie dyskryminuje nikogo, jest tylko  

i wyłącznie wyrażeniem deklaratoryjnym. W ocenie Rzecznika nie jest tak. Przywołuje  

te sentencje, dlatego że kolejnym aspektem, który budzi ogromne zagrożenie są przede 

wszystkim środki unijne, które mogą być zablokowane. To widmo jest jak najbardziej 

możliwe i stąd pytania do p. Starosty, ponieważ to jest wniosek p. Starosty podjęty przez 

Radę. Zwrócił się z pytaniem do p. Starosty, czy podejmie to ryzyko, czy jest przekonany,  

że samorząd powiatowy środki otrzyma. To nie są tylko środki związane z programami 

miękkimi, czy projektami. To są środki na wszystko. Rzecznik Praw Obywatelskich powołuje 

się na łamanie art. 9 ust. 3 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego numer 2021/1060,  

to jest akt prawny mówiący o tym, że każdy objaw dyskryminacji w społeczeństwie będzie 

traktowany zero-jedynkowo i te wytyczne już funkcjonują w obiegu. Nie m co prawda takich 

zero-jedynkowych wytycznych, że Powiat Włoszczowski nie otrzyma tych środków, ale skoro 

organ niezależny, apolityczny jakim jest Rzecznik Praw Obywatelskich twierdzi,  

że te środki mogą być zablokowane, to wierzy w to i ma obawy, czy Powiat te środki 

pozyska. Przypomniał wsparcie wielu inwestycji realizowanych na terenie Powiatu 

Włoszczowskiego pieniędzmi pochodzącymi z środków unijnych tj. wsparcie jednostek około 

powiatowych, Powiatowego Urzędu Pracy, Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, to są 

starze, to jest oświata. Są na sali dyrektorzy szkół, jest p. Kierownik Wydziału Edukacji  

i mogą powiedzieć z jakich programów, projektów korzystały szkoły średnie  

tj. na doposażenie, wymiany uczniów, Erazmus+. ponadto E-geodezja, scalania gruntów  

m.in. w miejscowości Bichniów. Otwiera się nowa perspektywa, nowe finansowanie, komitety 

monitorujące będą rozpatrywały wnioski. P. Wicestarosta mówił o tym, że Powiat 

Włoszczowski jako samorząd aplikuje, składa wnioski m.in. do PROW, przypomniał,  

że Program Rozwoju Obszarów Wiejskich głównie składa się z środków unijnych, więc nie 

chciałby, żeby była taka sytuacja, że środki nie zostaną pozyskane dla jednostek Powiatu 

Włoszczowskiego, dla mieszkańców, dla szpitala. Każda jednostka korzysta z tych środków. 

Uważa, że jest ogromne zagrożenie i chciałby, żeby cała Rada zapoznała się z tym 

zagrożeniem, ponieważ może radni nie są tego świadomi. Można czekać na rozstrzygnięcie  
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i do tego momentu się nie odzywać, ponieważ być może te środki do Powiatu spłyną. Uważa 

jednak, że to jest ten czas, kiedy można zareagować. Wiele samorządów podejmowało 

podobne uchwały, oczywiście różnej treści, natomiast kilka z nich już się wycofało z tych 

uchwał, ponieważ widzą widmo zagrożenia związanego z pozyskaniem środków unijnych. 

Uważa, że jest odpowiedni czas, aby zrobić krok w tył i uchylić tą uchwałę. Poza tym uważa, 

że miarą wiary katolickiej nie jest podejmowanie takich dokumentów. Dla niego filarem wiary 

i jej fundamentem są podstawowe rzeczy, czyli czynienie dobra, tolerancja, 

niedyskryminowanie nikogo w społeczeństwie, pomoc, empatia i tak chce funkcjonować  

i zachowywać się. Uważa, że nie ma żadnych objawów, czy oznak wprowadzania jakichś 

ideologii do naszych szkół. Są dyrektorzy szkół zapytał, czy można zaobserwować na terenie 

Powiatu Włoszczowskiego jakieś wydarzenia, incydenty związane z tym. Myśli, że każdy 

skrajny incydent powinien się spotkać z potępieniem niezależnie, kto się go dopuszcza  

i jakich jest poglądów, jak myśli, jak żyje, jak postrzega życie. Uważa, że jest czas, aby się  

z uchwały wycofać i żeby nie martwić się o to, czy Powiat pozyska środki, czy nie. Zwrócił się 

do p. Starosty mówiąc, że organizuje wiele spotkań z mieszkańcami, konsultowane  

są projekty inwestycyjne, drogowe i inne, jest to uwidocznione na materiałach promocyjnych, 

na stronie internetowej, zapytał dlaczego p. Starosta nie zapytał społeczeństwa jakie ma 

zdanie w tym temacie, czy my nie chcemy tych pieniędzy skoro tak ryzykujemy, co się stanie 

jeżeli ich nie otrzymamy. Nie widzi żadnych zagrożeń, aby trzeba było ryzykować utratą tych 

środków. Uważa, że nie można podejmować takich działań, które mogą narazić Powiat na 

taką stratę. Nie można na to pozwolić, ponieważ Powiat Włoszczowski jest na to za biedny  

i Powiatu nie stać na to, żeby tych środków nie otrzymać. 

Pan Zbigniew Krzysiek zwrócił uwagę, że w ostatnim czasie w przestrzeni publicznej 

pojawiają się informacje, iż jednostki samorządu terytorialnego, w których obowiązują 

uchwały anty LGBT nie będą mogły liczyć na środki unijne w perspektywie 2021-2027. 

Zwrócił się z pytanie do Zarządu Powiatu, czy jest w posiadaniu jakiejkolwiek informacji 

potwierdzającej jego tezę, jeżeli nie, to czy może zdarzyć się sytuacja, że takich informacji  

w ogóle nie będzie, a przy składaniu różnych wniosków i projektów o środki unijne Powiat 

będzie wykluczany. Następnie zapytał, czy Zarząd Powiatu mając na uwadze ewentualne 

pomijanie Powiatu Włoszczowskiego przy rozdziale środków finansowych zamierza 

przygotować projekt uchwały o wycofanie uchwały anty LGBT. Jeżeli Powiat ewentualnie nie 

otrzyma środków finansowych ze względu na obowiązującą uchwałę, to zapytał kto przyjmie 

na siebie odpowiedzialność za zaistniałą sytuację i brak ogromnych środków finansowych na 

inwestycje. Dodał, że Sejmik Województwa Świętokrzyskiego jako jeden  

z pierwszych w dniu 22 września 2021 uchylił uchwałę anty LGBT. W dniu dzisiejszym głos 

sprzeciwu był również widoczny przed Starostwem Powiatowym. Na zakończenie dodał,  

że jadąc dziś na sesję i przejeżdżając przez miejscowość Bebelno zauważył na szkole napis  

z nazwą przedszkola Tęczowa Kraina Bebelno. 

Pan Przewodniczący odnosząc się do wypowiedzi p. Suligi poinformował, że interpelacje 

można składać na sesji, po sesji i wówczas kiedy radny będzie miał takie życzenie. W 

obecnej kadencji złożenia interpelacji nikomu nie odmówiono i odmowy nie będzie.  

Pan Starosta zwrócił się do p. Strączyńskiego mówiąc, że przychyla się do wystąpienia  

p. Suligi. Uważa, że Polacy powinni tak reagować. Polska przyjęła chrzest bardzo dawno 

temu. Jeśli się o czymś mówi, to należy wiedzieć o czym się mówi. W dniu dzisiejszym przed 

sesją pojawił się na stronie Echa Dnia artykuł "Zagrożone miliony unijnych dotacji dla 

jednostek powiatu włoszczowskiego?" redaktor p. Marta Piwońska pracownik ZOZ 

Włoszczowa. Następnie przeszedł do faktów mówiąc, że została podjęta uchwała 

wprowadzająca rezolucję, która nie tworzy żadnych skutków prawnych. W rezolucji jest 
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napisane "Rada Powiatu Włoszczowskiego sprzeciwia się wszelkim próbom ingerowania 

ideologii LGBT w  procesie wychowania i kształcenia na każdym jego etapie. (...) Rada 

Powiatu Włoszczowskiego w swych działaniach będzie kierować się poszanowaniem 

wieloletniej tradycji chrześcijańskiej i dziedzictwa kulturowego, które stanowią fundament 

ładu społecznego." Tyle jest w tej  rezolucji wielkich słów, o których się mówi, że jest to 

dyskryminacja. Była mowa o Rzeczniku Praw Obywatelskich i zgadza się, że rzecznik mówi 

o uchwale, ale mówi tak "z dostępnych mi informacji wynika, że Dyrektorzy Generalni Komisji 

Europejskiej zwrócili się wskazanym pismem o wyjaśnienie, czy fundusze unijne  

są i będą zarządzane i wydatkowane zgodnie z zasadą niedyskryminacji." Nie pisze  

o uchwale, a o niedyskryminacji, czyli chodzi o to, czy ta uchwała ma elementy, które 

prowadzą do dyskryminacji. Już chyba zostało wyjaśnione, że rezolucja nie rodzi skutków 

prawnych, jest p. Mecenas i może powiedzieć jeśli tak nie jest. Uważa, że sąd się nie myli, 

chociaż bywa różnie. Jest wyrok sądu, ponieważ jedna z mieszkanek Powiatu 

Włoszczowskiego zaskarżyła tą uchwałę i chciała, aby uchwała została uchylona. 

Wojewódzki Sąd Administracyjny w Kielcach wyrokiem z dnia 6 kwietnia 2021 roku napisał, 

że brak jest w zaskarżonej uchwale jakichkolwiek postanowień, z których wynikałoby,  

że w chwili jej wejścia w życie pozbawiły one skarżącą konkretnych uprawnień lub nałożyły 

na nią jakieś obowiązki. Wcześniej też jest napisane, że nie ma żadnej dyskryminacji w tej 

uchwale. Sąd postanowił odrzucić skargę. Uchwała ta nikogo nie dyskryminuje i nie rodzi 

skutków prawnych. W ostatnim czasie kiedy nasiliły się ataki na Jana Pawła II, to również 

wróciła sprawa LGBT, można spojrzeć w Gazetę Wyborczą, czy Echo Dnia, w którym ukazał 

się artykuł. Został poproszony na spotkanie, na które zaproszeni zostali również Starosta 

Kielecki, obecna Burmistrz Łopuszna, która wówczas była jeszcze Wójtem. W spotkaniu 

uczestniczyli  p. Marszałek, p. Wicemarszałek Janik, p. Dyrektor Sułek. Podczas spotkania 

zaproponowano obecnym, aby uchwałę uchylić. Zapytał wówczas z jakiego powodu, czy 

chodzi o dyskryminację, czy chodzi o uchwałę. Przedstawił dokumenty oraz wyrok sądu. 

Zapytał, czy w uchwale ma być tak, że nie ma być elementów, które prowadziłyby  

w poczynaniu rozdysponowania środków do dyskryminacji. Nie uzyskał odpowiedzi. Zwrócił 

się do p. Strączyńskiego, który pytał, czy Powiat otrzyma pieniądze. Uważa, że Powiat 

otrzyma środki, a jeśli będzie inaczej, to jeżeli będzie miał taką możliwość, ponieważ 

wiadomo, że występować na drogę sądową mógłby za zgodą Rady, ale na pewno może 

wystąpić jako mieszkaniec Powiatu. Powiedział p. Marszałkowi, mówił to do mediów i mówi 

również tutaj, że jeżeli Powiat pieniędzy by nie otrzymał, to zaskarży uchwałę, że Powiat 

Włoszczowski i jego mieszkańcy bez względu na wiarę, na poglądy są dyskryminowani, 

ponieważ nie otrzymują środków finansowych na działania, które mogliby zrealizować dzięki 

tym środkom. Zapytałby jeszcze p. Marszałka, bądź osoby, która podejmuje taką decyzję, 

aby wskazali jedno działanie, że jest dyskryminacja przy przydzielaniu środków. Uważa,  

że byłoby uczciwie, gdyby padło ostrzeżenie, że jeżeli środki, które będą wykorzystywane 

będą wskazywały na to, że jest dyskryminowana jakaś grupa ludzi, jakieś środowisko, to 

wówczas środki będą do zwrotu z odsetkami. Rozumiałby to, ale nie to, że mówi się, iż jest 

dyskryminacja, ponieważ jest uchwała. Za jego młodości klasyk mówił, że każdy mężczyzna, 

przy takim podejściu do sprawy powinien być od razu wsadzany do więzienia, ponieważ 

może nic nie zrobił, ale narzędzie ma.          

Pan Paweł Strączyński zwrócił uwagę, że we wcześniejszej wypowiedzi mówił spokojnie, 

zadawał pytania, a nie twierdzenia. P. Starosta natomiast nie widział ile ma w sobie agresji,  

a nie ma się co denerwować. Skoro stanowisko p. Starosty jest takie, że Powiat środki 

otrzyma, skoro p. Starosta uważa, że tak będzie, to nie ma się czego obawiać i czym 

martwić. Poruszył tą sprawę, aby wszyscy radni mogli się również do tego odnieść. Skoro p. 
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Starosta uważa, że pieniądze będą, to nie ma się czym denerwować. Ostrzega, ponieważ 

widzi zagrożenie i pewnie nie tylko on je widzi. P. Starosta powołuje się na chrzest Polski 

chcąc chyba z radnych zrobić ludzi, którzy nie kochają swojego kraju, czy działają anty. 

Właśnie dlatego pyta, żeby środki były i żeby mieszkańcy mieli z nich pożytek. P. Starosta 

reprezentuje Powiat, ludzi, społeczność, a w tej materii ich o zdanie nie zapytał.          

Pan Starosta powiedział, że tak jak w dniu dzisiejszym został złożony wniosek, tak radni 

zgodnie z przepisami mogą złożyć wniosek o uchylenie tej uchwały i wniosek będzie 

procedowany. Jeżeli p. Strączyński uważa, że ta uchwała czemuś zagraża, to można złożyć 

wniosek, a nie mówić o tym, czy ktoś jest patriotą, czy nie, ponieważ gdyby byli tacy patrioci 

jak są niektórzy teraz, to do dzisiaj Polska nie wyszłaby spod zaborów.  

Pan Jerzy Suliga odnosząc się do wypowiedzi p. Krzyśka powiedział, że przedszkole, które 

jest prowadzone w Bebelnie nazwę ma już od około 15 lat. Natomiast odnosząc się do 

rezolucji powiedział, że skoro podejmowała ją Rada Powiatu, to może należałoby 

przedyskutować, aby p. Starosta sam nie brał odpowiedzialności, tylko żeby Rada Powiatu 

się do tego ustosunkowała, czy jest za uchyleniem, czy rezolucję podtrzymuje. Byłoby to 

bardziej czytelne.    

Pan Sławomir Owczarek powiedział, że w dniu dzisiejszym nie włączał się do dyskusji, 

ponieważ kiedyś już poruszał ten problem, co prawda tylko skrótowo, i wówczas uzyskał 

informację, że jeśli p. Starosta otrzyma informację na piśmie, to wówczas przygotuje 

stosowną uchwałę i uważa, że tak będzie. Odnosząc się natomiast do dzisiejszej dyskusji 

pogratulował p. Staroście tolerancji mówiąc, że jest dla niego rewelacyjnym przykładem 

tolerancji, ponieważ z wypowiedzi p. Starosty wynika, że ktoś kto jest katolikiem nie może 

być jednocześnie w grupie ludzi LGBT. Nie wie odkąd jedno drugiemu przeczy, ponieważ ci 

ludzie są na całym świecie, we wszystkich wiarach. Pogratulował takiego podejścia. Jeśli 

radny złożył interpelację, to odpowiedź otrzyma na piśmie, interesuje go zwłaszcza 

odpowiedź na pytanie, kto wówczas weźmie na siebie odpowiedzialność, ponieważ to uderzy 

w całe społeczeństwo. Pogratulował również pomysłu, że jeżeli będzie złożony wniosek,  

a Powiat nie otrzyma środków, to sprawa zostanie złożona do sądu. Wiadomym jest ile 

sprawy sądowe w Polsce trwają, więc pogratulował takiego podejścia. Powiat będzie się 

sądził przez 10 lat o pieniądze i nie otrzyma złotówki tylko dlatego, że jakaś uchwała w imię 

ideologii została podjęta. Następnie odniósł się do wtorkowego posiedzenia Komisji Budżetu, 

na której doszło do dość ciekawej wymiany zdań między obecnym Wicestarostą, a byłym 

Starostą i Wicestarostą Zbigniewem Krzyśkiem. Nie wie, czy p. Wicestarosta Łukasz 

Karpiński zwrócił uwagę na to, że padły słowa, że w ZOZ-ie to jest dobrze, czy prawie bardzo 

dobrze. Z informacji jakie są udostępniane radnym wynika, że rok 2022 zamknął się  

w szpitalu ujemnym wynikiem finansowym i w zaokrągleniu jest to kwota 2 440 000 zł, 

natomiast styczeń i luty bieżącego roku to już jest 2 144 000 zł na minusie. W związku z tym 

w imieniu własnym oraz radnych Pawła Strączyńskiego i Jerzego Suligi złożył na ręce  

p. Przewodniczącego interpelację do p. Starosty, aby faktycznie określić i wskazać jaka jest 

realna i prawdziwa sytuacja. Jest szereg pytań o zadłużenie, o zobowiązania wymagalne, 

niewymagalne, o wykaz analityczny zobowiązań i rezerw na zobowiązania tak, aby wreszcie 

zacząć o tym dyskutować, ponieważ jak przegląda protokoły z posiedzeń Zarządu, to 

owszem ostatnio była dyskusja na temat służby zdrowia, ZOZ-u, był p. Dyrektor, natomiast 

kiedy sięgnie się wstecz, to długo nie ma nic, nie ma żadnej dyskusji na ten temat, tak jakby 

faktycznie ZOZ był w tej chwili krainą mlekiem i miodem płynącą. Może tak jest, nie twierdzi, 

że nie, ale takie sumy na początku roku przerażają. Nie oczekuje żadnej riposty, ani 

odpowiedzi, to jest interpelacja i radni składający interpelację chcą otrzymać odpowiedź na 

piśmie.                   
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Pan Wicestarosta zwrócił się do p. Strączyńskiego mówiąc, że odgrzewany kotlet już nie za 

bardzo smakuje. Poprosił, aby składać merytoryczne interpelacje, ponieważ ostatnio już była 

o tym mowa, a teraz to wraca, odbywa się jakaś pikieta. Odnosząc się do pytań p. Owczarka 

zgodził się, że są one merytoryczne i zostanie na nie udzielona odpowiedź. Strata ZOZ-u  

w wysokości ponad 2 mln zł zostanie pokryta amortyzacją, czyli po raz kolejny Powiat nie 

będzie pokrywał straty. Jeżeli chodzi o pierwsze dwa miesiące bieżącego roku, to oczywiście 

jest to prawda i wynik jest taki jak powiedział p. Owczarek. Odnosząc się do dyskusji  

w temacie LGBT powiedział, że Zarząd rozmawia i będzie rozmawiał ze wszystkimi 

niezależnie od opcji politycznych, czy światopoglądowych. Stanowisko Rady Powiatu jest 

jasne. P. Starosta dał wskazówkę z której można skorzystać. Należy się starać, aby wszyscy 

dbali o dobre imię Powiatu i wspólnie go rozwijali. Co do odpowiedzialności za środki, to tak 

jak p. Starosta powiedział do tej pory nie ma żadnego pisma w tym zakresie, jeżeli będzie 

takie pismo, to sprawa zostanie skierowana na Radę i to Rada zadecyduje o uchwale. Był 

taki czas, że mieszkańcy przed kampanią wyborczą byli straszeni, że Powiat Włoszczowski 

będzie w województwie śląskim, był wielki bum, teraz jest kolejny bum jeżeli chodzi o 

rezolucję. Myśli, że sytuacja wejdzie na tory, na których powinna być i do walki politycznej 

nikt nie będzie wykorzystywał tego typu spraw. 

Pan Sławomir Owczarek zwrócił się do p. Wicestarosty mówiąc, że zapomniał powiedzieć 

czym jeszcze byli straszeni mieszkańcy Powiatu Włoszczowskiego, a mianowicie był taki 

czas kiedy byli straszeni zamknięciem ZOZ-u, a potem w nim było wszystko idealnie.  

Pan Starosta powiedział, że nie wie, czy p. Owczarek mówił to "o nas". Poprosił, aby sobie 

przypomnieć tamten okres, ponieważ faktycznie ówczesna opozycja walczyła, ale wynikało 

to z obawy o zamknięcie oddziału i tak też się stało, Zarząd postawił na swoim i doszło do 

zamknięcia oddziału ginekologii, położnictwa i noworodków. Tak było. Przypomina sobie 

również pikietę przed szpitalem i udział w niej niektórych radnych, kiedy to mówiono,  

że chirurgia nie powstanie, że szpitala nie będzie i to chyba o tym jest mowa, ponieważ nie 

przypomina sobie, że ówczesna opozycja straszyła zamknięciem szpitala. Gdyby tak się 

działo, to nie wie jak by to było, ponieważ wracając do historii, oddział ginekologii został 

zamknięty tylko dlatego i aż dlatego, że nie było kadry. Gdyby w tej chwili nie było 

zaangażowania takiego jakie daje p. Dyrektor w to, aby lekarzy pozyskiwać, to zgadza się,  

że należałoby wszystko pozamykać. Obecnie nie ma laryngologa, ale wie, że p. Dyrektor 

prowadzi rozmowy i może od kwietnia lekarz tej specjalizacji będzie. Był problem  

z oddziałem chirurgicznym, kadra na oddziale chirurgicznym jest. Kiedy przyszli do władzy 

były problemy z oddziałem rehabilitacyjnym, kiedy pani doktor odeszła do pracy w Końskich i 

najprościej byłoby wówczas pozamykać i mówić, że się nie da. Zarząd tego nie robił. 

Jeszcze raz powtórzył, że nie przypomina sobie, aby ówczesna opozycja chciała zamykać 

szpital, a wręcz przeciwnie był sprzeciw wobec zamykania oddziałów tłumacząc,  

że prowadzenie takiej polityki może faktycznie doprowadzić do tego, że szpital przestanie 

istnieć.          

Pan Jerzy Suliga przyznał, że brał udział w spotkaniu przed szpitalem o którym mówił  

p. Starosta, ponieważ miał wątpliwości, które wynikały z tego, że covid to było coś nowego  

i nikt nie wiedział co będzie kiedy oddziały zostaną zamknięte i były obawy czy będą lekarze. 

Okazało się jednak, że szpital na tym zyskał i to bardzo dobrze. Odniósł się do tego,  

że wówczas nie było i nadal nie ma lekarzy. P. Dyrektor robi wszystko, aby lekarze byli i aby 

oddziały funkcjonowały, ale chyba tylko p. Dyrektor i lekarze, których zatrudnia wiedzą  

za jaką to jest kwotę i stąd właśnie cały czas będzie problem, aby wszystko zbilansować, 

ponieważ mimo wszystkich starań p. Dyrektora i kadry, wciąż przychody nie bilansują 

kosztów. Aby ściągnąć do włoszczowskiego szpitala lekarza ze śląska niestety trzeba 
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zapłacić solidne pieniądze. Oczywiście oddziały funkcjonują, ale jeżeli chodzi o sytuację 

finansową szpitala, to jest i pewnie będzie ciężka, chociaż chciałby, aby się to jak najszybciej 

poprawiło.        

Pan Sławomir Owczarek zwrócił sie do p. Starosty mówiąc, że przecież nie powiedział,  

że p. Starosta był za zamykaniem szpitala. Takie słowa nie padły z jego ust, a p. Starosta 

znowu próbuje coś insynuować. Powiedział tylko, że społeczeństwo swego czasu było 

straszone tym, że szpital zostanie zamknięty. Wszyscy pamiętają co się wówczas działo na 

sesjach. Jeżeli chodzi o zamknięcie oddziału ginekologicznego, to słusznie p. Starosta 

powiedział, że oddział został zamknięty, ponieważ nie było lekarzy i wówczas nagle zrobił się 

problem, że w ogóle z ginekologii odeszli lekarze, to nie jest tak jak teraz. Chwała obecnemu 

p. Dyrektorowi, że jak jest problem na ortopedii, czy na chirurgii, że kiedy zaczyna lekarz 

odchodzić, to już w między czasie szuka następnych i to bardzo dobrze, że tak robi. 

Natomiast skoro to jest takie proste, to można teraz ściągnąć 3-4 ginekologów i otworzyć 

oddział skoro cały czas ten temat się przewija przecież p. Starosta miał już na to czas.          

Pan Przewodniczący zaproponował, aby w najbliższym czasie poświęcić czas na nieco 

głębszą analizę materiałów, ponieważ rzeczywiście po dwóch miesiącach one nie są 

atrakcyjne. Nie wyobraża sobie Powiatu Włoszczowskiego bez szpitala, bez względu na to 

jaki ciężar trzeba dźwigać. Mieszkańcy by tego nie wybaczyli. Poprzednia kadencja nie była 

najfajniejsza. Nie będzie się odnosił do cyfr, kiedy będzie na to czas, to będą tego typu 

wypowiedzi.        

Pani Krystyna Kabała powiedziała, że ma sygnały od mieszkańców Powiatu 

Włoszczowskiego, że brakuje lekarzy laryngologa, kardiologa, alergologa, dentysty. Zwróciła 

się do p. Wicestarosty, aby jako Przewodniczący Rady Społecznej ZOZ postarał się dla 

mieszkańców. Jest tylu wykształconych Ukraińców i być może ich można by było zatrudnić. 

Ludzie mówią, że dba się o drogi, ale nie o mieszkańców. Radni powinni się starać. Należy 

też pomyśleć o wyprowadzeniu niepełnosprawnych z domów. Te osoby są pozamykane  

w domach, nie myśli się o nich, a środki przeznacza się na inwestycje. Trzeba pomyśleć  

o utworzeniu jakichś miejsc dla tych osób.           

Pan Przewodniczący zwrócił się do Dyrektora ZDP z pytaniem, jaka jest wizja zakończenia 

poprawy barierek na wiadukcie w Wałkonowach oraz na jakim etapie jest przygotowanie 

remontów cząstkowych na drogach powiatowych. 

Pan Norbert Gąsieniec odnosząc się do pytania w sprawie barier na wiadukcie 

poinformował, że robione jest to we własnym zakresie i będzie w najbliższym czasie 

kontynuowane.  

W ostatnim czasie były inne prace do zrealizowania, pogoda również nie pozwalała na 

przeprowadzenie niektórych prac, ponieważ były silne wiatry i deszcze. Odnosząc się do 

pytania w sprawie remontów cząstkowych, to tak jak informował już telefonicznie, jest na ten 

moment jedna firma, która będzie wykonywać remonty cząstkowe masą bitumiczną, 

natomiast na drugie zadanie, a mianowicie remonty emulsją i gresami nie zgłosiła się żadna 

firma. Próbował dociec dlaczego tak się stało, ponieważ zwykle były 2-3 oferty.  

Z uzyskanych informacji wynika, że firmy drogowe, które się do tej pory zajmowały tego typu 

pracami dzięki Funduszowi Polski Ład mają wygrane zadania, które wymagają od nich 

zaangażowania dużej ilaści pracowników, ponieważ to są zadania terminowe i w tym roku 

nie startowały w przetargach na remonty cząstkowe przy pomocy remonterów. Jest już po 

rozmowach z dwoma firmami i pracuje nad tym, aby złożyły one oferty na to zadanie.              

Pan Zbigniew Hamera poprosił o zwrócenie się do Wojewódzkiego Zarządu Dróg  

w następującej sprawie. W odległości około 200 m na obwodnicy Włoszczowy między 

rondem na drodze 742, a 786 dochodzi do przelewania się wody przez nową ścieżkę 
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rowerową. Jest tam obniżenie terenu. Obawia się, że w najbliższym czasie może dojść do 

takiego podmycia, że ścieżka się zapadnie. Nie zna się na tym, ale może należałoby 

wykonać przepust. Droga została podwyższona natomiast ścieżka jest na obniżeniu. 

Obecnie na odcinku około 15 m, gdzie teren jest bagnisty, nieustannie przelewa się woda.      

Pan Przewodniczący złożył życzenia zdrowych, pełnych refleksji, nadziei i wiary z okazji 

zbliżających się Świąt Wielkanocnych, a na świątecznym stole obfitości, smacznego jajka, 

mokrego dyngusa oraz rodzinnej atmosfery.  
 

Do punktu 14-go/ 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad czterdziestej szóstej sesji został  

w całości wyczerpany. Podziękował wszystkim radnym i gościom za udział w sesji. Ogłosił 

zamknięcie czterdziestej szóstej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego kadencji 2018 – 2023.  
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